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 Panel on “Disruptive Technology Enabling Smart City” 

「成就智慧城市的顛覆性技術」 論壇 

 

Date 日期 : 14 / 4 / 2018 (Saturday 星期六)  

Time 時間  : 2pm – 3:30pm  

Venue 地點 : Seminar Room, Halls 3FG, Hong Kong Convention and Exhibition Centre 

香港會議展覽中心展覧廳 3FG 研討室 

Speakers 演講嘉賓 : 1) Mr Patrick Chan, Solutions Architect, Alibaba Cloud Hong Kong & 

Macau 

阿里雲港澳區域解決方案架構師 陳志恒先生 

2) Mr Garrick Ng, Chief Technology Officer, Cisco Hong Kong, Macau and 

Taiwan 

思科香港、澳門及台灣技術總監 伍偉強先生 

3) Mr Michael Siu, Senior Solutions Architect, Greater China, Dun & 

Bradstreet 

鄧白氏大中華地區高級方案架構師 蕭智聰先生 

 

Moderator 主持人 : Prof K.F. Wong, Associate Dean (External Affairs), Faculty of Engineering, 

CUHK 

香港中文大學工程學院副院長 ( 外務 ) 黃錦輝教授 

Language 語言  : English 英語   

(No Simultaneous Interpretation Service 不設即時傳譯服務) 
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Programme 程序 

 

Time 時間 Rundown 流程 

1:45pm – 2pm Registration 登記 

2pm – 2:05pm Introduction of Speakers by Moderator 

Moderator: Prof K.F. Wong, Associate Dean (External Affairs), Faculty of 

Engineering, CUHK 

主持人: 香港中文大學工程學院副院長 ( 外務 ) 黃錦輝教授 

2:05pm – 2:25pm Building Smart Cities with Data Technology 

Speaker: Mr Patrick Chan, Soultions Architect, Alibaba Cloud Hong Kong & 

Macau 

演講嘉賓: 阿里雲港澳區域解決方案架構師 陳志恒先生 

2:25pm – 2:45pm Cybersecurity & IoT Security alongside Smart City Development 

Speaker: Mr Garrick Ng, Chief Technology Officer, Cisco Hong Kong, Macau 

and Taiwan 

演講嘉賓: 思科香港、澳門及台灣技術總監 伍偉強先生 

 

2:45pm – 3:05pm Building a Next-generation Data-inspired Enterprise 

Speaker: Mr Michael Siu, Senior Solutions Architect, Greater China, Dun & 

Bradstreet  

演講嘉賓:  鄧白氏大中華地區高級方案架構師 蕭智聰先生 

3:05pm – 3:20pm Panel Discussion 專題討論 

3:20pm – 3:30pm Question and Answer Session 問答環節 

3:30pm End of Session論壇結束 
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Moderator Profile 主持人簡介 

 

Prof K.F. Wong, Associate Dean (External Affairs), Faculty of 

Engineering, CUHK 

香港中文大學工程學院副院長 ( 外務 ) 黃錦輝教授 

 

Moderator Profile: 

K.F. Wong obtained his Ph.D. from Edinburgh University, Scotland, in 

1987. He was a post doctoral researcher in Heriot-Watt University 

(Scotland), UniSys (Scotland) and ECRC (Germany). At present, he is 

Professor in the Department of Systems Engineering and Engineering 

Management, The Chinese University of Hong Kong (CUHK). In parallel, 

he serves as the Associate Dean (External Affairs) of Engineering, the 

Director of the Centre for Innovation and Technology (CINTEC), and 

Associate Director of the Centre for Entrepreneurship (CfE), CUHK. He 

serves as the President of Asian Federation of Natural Language 

Processing (AFNLP, 2015-2016), President of the Governing Board of 

Chinese Language Computer Society CLCS (2015-2017). Also, he was 

the President of Hong Kong Information Technology Joint Council (2007-

2014) and the Vice President of VLDB School China (2005-2013). 

 

His research interest focuses on Chinese computing, database and 

information retrieval. He has published over 250 technical papers in 

these areas in different international journals and conferences and 

books. He is a member of the ACM, Senior Member of IEEE as well as 

Fellow of BCS (UK), IET (UK) and HKIE. He is the founding Editor-In-

Chief of ACM Transactions on Asian Language Processing (TALIP), and 

serves as associate editor of International Journal on Computational 

Linguistics and Chinese Language Processing. He is the Chair of 

Conference Co-Chair of NDBC2016 (SZ), BigComp2016 (HK), 

NLPCC2015 (Nancheng) and IJCNLP2011 (Thailand); the Finance Chair 

SIGMOD2007 (BJ); and the PC Co-chair of lJCNLP2006 (Jeju). Also he 

is a Programme Committee member of many international conferences. 

He was awarded by the HKSAR Government Medal of Honour (MH) for 

his contribution to information technology development in Hong Kong in 

2011, by the Shenzhen Innovation technology Council “Virtual University 

Campus Outstanding Project Investigator Honor Certificate” and by the 

Hong Kong Scout Association, the Medal of Long Services in 2013. 
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Speakers’ Profile 講者簡介 

 

Mr Patrick Chan, Soultions Architect, Alibaba Cloud Hong Kong & Macau 

阿里雲港澳區域解決方案架構師 陳志恒先生 

 

Speaker Profile: 

Patrick is a Solutions architect for Alibaba Cloud, Hong Kong & Macau, driving 

cloud computing, smart cities, big data and cloud solutions such as artificial 

intelligence, networking, and security in multiple industries. He is responsible 

for the technical empowerment of smart cities, e-government, enterprise and 

digital media ecosystems in the region. Patrick has more than 14 years of 

working experience in the technology field and specializes in cloud computing, 

big data, middleware, digital transformation and information management 

solutions. 

 

講者簡介： 

陳志恒先生是阿里雲港澳區域的解決方案架構師。他專注於推動雲計算、智慧城

市、大數據和人工智能、網路、和安全等雲端解決方案在多個行業的應用，並負

責區域內智慧城市，電子政務，大企業及數碼媒體生態系統的技術賦能。 陳先

生在技術領域有超過 14 年的工作經驗，專門從事雲計算，大數據，中間件，數

字化轉型和信息管理解決方案。 

 

Mr Garrick Ng, Chief Technology Officer, Cisco Hong Kong & Taiwan 

思科香港、澳門及台灣技術總監 伍偉強先生 

 
Speaker Profile: 
Garrick Ng is the Chief Technology Officer for Cisco Hong Kong, Macau and 
Taiwan, leading Cisco’s Enterprise, Commercial and Service Providers 
systems engineering strategy and operations in these markets. He has more 
than two decades of experience in the ICT industry, and he is committed to 
driving innovations in the local market with deep knowledge in technology, and 
developing turnkey cross-architecture solutions to best align with customers’ 
business needs and goals. Garrick received the qualification of Certified 
Information Systems Security Professional (CISSP) from International 
Information System Security Certification Consortium (ISC)² in 2017, and was 
awarded Gold (Communication/Management category) in the Cyber Security 
Professional Awards in 2016.  
 

講者簡介： 

伍偉強為思科香港、澳門及台灣技術總監，負責制定區內的企業、商用市場及服

務供應商之系統工程策略，並領導營運工作。他於資訊及通訊科技行業累積超過

20 年豐富經驗，一直運用其深厚的科技知識致力推動本地市場創新，並建立多

項一站式跨架構方案，以配合客戶的業務需要及目標。2017 年，他獲全球知名
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的國際資訊安全組織(ISC)2 認可為「訊息系統安全認證專家(CISSP)」。2016

年，他於《網絡安全精英嘉許計劃》中獲頒通訊組管理人員類別的金獎。 

 

Mr Michael Siu, Senior Solutions Architect, Greater China, Dun & Bradstreet 

鄧白氏大中華地區高級方案架構師 蕭智聰先生 

 

Speaker Profile: 

Michael is the lead Solutions Architect for Dun & Bradstreet in Greater China. 

He partners with Dun & Bradstreet’s enterprise customers to explore their data 

and analytics requirements, and provide guidance and recommendations on 

solutions based on Dun & Bradstreet’s product offerings. 

 

Michael is a self-proclaim data jockey who enjoys working with data in different 

shape or form. He has over 20 years of experience engaging in enterprise 

solutions development, with specialization in architecting enterprise data and 

analytics solutions for MNCs. Prior to joining Dun & Bradstreet working within 

the Greater China region, he was team lead & architect of the Data 

Warehousing & Business Intelligence unit for Western Union Business 

Solutions in North America. He has also served in key development roles at 

LifeScan c/o Johnson & Johnson and Clarity Systems c/o IBM. 

 

講者簡介： 

蕭智聰是鄧白氏大中華地區的首席方案架構師。他與鄧白氏的企業客戶合作，透

過了解其數據和分析的需求，提供與鄧白氏產品相關解決方案的指導和建議。 

 

蕭智聰對數據充滿熱誠，並熱衷於處理不同形式的數據。 他擁有超過 20 年從事

企業解決方案開發的經驗，專門為跨國公司構建企業數據和分析解決方案。 他

曾擔任北美西聯匯款商業方案公司 (Western Union Business Solutions) 的首席

數據庫和商業智能部門的主管及架構師。他亦曾在美國強生公司旗下的

Lifescan，以及 IBM 的 Clarity Systems 擔任多個重要的 IT 職位。 


